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Miért éppen Porto…? 

Mielőtt beadtam a jelentkezésemet, sokat gondolkodtam melyik ország is lenne a 

legideálisabb a számomra. Aztán mivel ilyen nincs, hiszen mindegyiknek meg van a 

maga szépsége és engem inkább a déli országok kultúrái érdekelnek, így a voksomat a 

messzi Portugália mellett tettem le. Indokként szolgált még az ország nyelve is, hiszen 

mindenképpen szerettem volna bele látni egy másik latin nyelvcsaládbeli nyelvezetbe. 

Az okok között tudnám még említeni a remek időjárást, az óceán közelségét, a borok 

kiválóságát és persze nem utolsó sorban a foci népszerűségét. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Szállás 

Előzetesen két féle szállás típust adnak meg. Az egyik lehetőség a suli birtokában lévő 

kollégiumban való elhelyezés, a másik pedig az albérlet valahol a városban. Az előbbi 

megoldás megvalósulásának az esélye elég csekélynek mondható, hiszen inkább csak 

saját diákokat szeretnek elszállásolni, így ebből adódóan az utóbbi opció a releváns 

ebben az esetben. A kiutazásom előtt, még a nyáron a kinti iskolától, azon belül is az 

Erasmust segítő szervezettől (COMAP) minden segítséget megkaptam az albérlet 

kereséséhez és annak lefoglalásához. Választhattunk egy- és kétágyas szoba között, 

eldönthettük, hogy Portón belül mihez legyen inkább közel a lakásunk, a sulihoz vagy a 

központhoz. Én köztes megoldást választottam, viszont így utólag mindenképp a 



központot javasolnám, sokkal jobban jár vele az ember.  Mi dupla ágyas szobában 

voltunk egy magyar kollégámmal, így fizettünk fejenként 220 €-t havonta. Ez fix ár volt, 

mindent tartalmazott. A lakással egyébként teljes mértékben meg voltunk elégedve, 

rendesen felszerelt, tiszta és jó környezetben terült el. Takarítónőnk is volt, aki heti 

rendszerességgel járt elvégezni a dolgát. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Porto 

Gyönyörű város. Ha hasonlítanom kellene gyorsan, akkor azt mondanám, hogy 

Budapestre hasonlít, hiszen a fentebbi képen is láthatjátok, hogy egy folyó szeli ketté a 

várost. Viszont ha jobban megnézzük, akkor nem is így van, az egyik partján Porto 

található, a másikon pedig egy teljesen külön álló kisebb város, még pedig Gaia. 

Egyébként ez a város híres a borokról, itt találhatóak meg a pincék, és ezt ajánlom is 

mindenkinek, hogy látogasson el ide, hatalmas élmény. 



Maga a város régi módinak mondható, szűk, macskaköves utcák, a régmúltban épült 

épületekkel, főként a belvárosban. Nem nagyvárosról beszélünk, tehát egy-két hét 

elteltével már majdnem el is mondhatjuk, hogy ismerjük a terepet. Itt akkor 

megemlíteném a közlekedést. 7 metró vonal található, amivel könnyedén eljuthatunk a 

város minden pontjára. Emellett a buszhálózat is majdnem teljes körű, sőt még éjszaka 

sem kell gyalogolnunk, ha egy kicsit messzebb lakunk a centertől (óránként 

közlekednek). Porto zónákra van osztva, ez nem eléggé tiszta miért is jó, de hát mások a 

szokások. Elég drágának mondható, hiszen a diákbérlet is egy hónapra, 3 zónára (ami 

elég nekünk, diákoknak, iskola-központ-óceánpart) 27 €-ba kerül. De ezzel számolni kell 

minden egyes oda tartó diáknak. 

A városban szerte rengeteg lehetőségünk van az étkezésre, a nap minden szakában. Az 

óceán lehetőséget ad a fürdésre, napozásra esetleg a szörf kipróbálására. (melegen 

ajánlom mindenkinek a kipróbálását, az egyik legnagyobb élmény) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Iskola 

Ha magyar egyetemekhez kellene hasonlítanom, nagyjából megegyezik, de azért van 

egy-két különbség is amit érdemes megjegyezni. A hasonlóságokat nézve az órák 

felépítése, követelményrendszere teljesen megegyezik az itthoni órákkal. Másfél órás 

egy tanóra, a megjelenés nagyrészt itt is kötelező. Az órák nyelve természetesen angol, a 

tanárok teljes mértékben segítőkészen állnak a rendelkezésünkre, ha valami 

problémánk adódik a félév során. A sulival kapcsolatos dolgaimat itt is az interneten 

keresztül intézhettem, egy, a Neptunhoz hasonló rendszer segítségével. 

 Ami a különbségeket illeti. A tanév elején van lehetőségünk választani, hogy hogyan 

szeretnénk az adott tárgyat teljesíteni, évközi jeggyel, vagy a tanév végi vizsgával. Ebben 

a suliban szembetűnő az ottani diákok uniform viselése, a végzősöknek öltönyt és egy 

fekete leplet, a gólyáknak pedig egy ronda piros pulcsit kell viselniük. 

Az egyetem területén lehetőség van ebédelni, sőt még az esti órákban is meleg ételt 

fogyasztani. Az árak teljesen hallgatóbarátok. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Maga az élet 

Ha az árakkal kellene kezdenem, akkor teljes mértékben a magyar árakhoz tudnám 

hasonlítani. Éttermekben, szupermarketekben, kisebb élelmiszerboltokban, bárokban és 

még a szórakozóhelyeken is. Erasmusos diáknak azért is jó lenni, mert rengeteg 



kedvezményt kap az ember, ha az éjszakai életben kíván részt venni, vagy egy 

kirándulásra szeretne elmenni. Volt egy ún. ESN kártyánk (Erasmus Student Network) 

mely elkészíttetése 10 €, de ennek a birtokában lehet a kedvezményekhez jutni. Ez a 

szervezet volt továbbá a felellős minden rendezvényért, túráért is. Hatalmas pacsi nekik. 

A félév elején, a már fentebb is említett COMAP, rengeteg csapatépítő programmal 

kedveskedett, többek között volt közös gokartozás, hajókirándulás a Douro folyón, 

pincelátogatás, bowlingozás, közös vacsora ahol minden nemzetnek sajátkészítésű 

finomsággal kellett megjelennie, és még sok más egyéb apróbb program. A részvételt 

mindenkinek melegen ajánlom, hisz jól fog ez jönni ott a kezdeteknél, amikor még senkit 

sem ismersz.  

Az esti bulikat illetően rengeteg választási lehetőség tárulkozik elénk, attól függően, 

hogy mit szeretnénk választani. A hétfő estéket (persze amikor még a jó időnél is még 

jobb volt) a folyó partján elterülő Ribeira uralta a maga sok-sok italakciójával és a 

gyönyörű látvánnyal. A többi napokon az esték mindig valamelyik clubban értek véget, 

de a kiinduló pont többnyire közös volt, egy Piolho nevezetű téren ahol százával 

zsongnak a külföldi diákok. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Gasztronómia 

Ha Portugáliáról beszélünk, mi mást is említhetnénk meg elsőként főfogásnak, mint a 

halat. Óceánparti országról van szó, így tehát óriási szerepe van a „tenger 

gyümölcseinek” az étkezéseikben. Leghíresebb talán a bacalao elnevezésű ételük, 

melynek rengeteg elkészítési módja van. Én személy szerinte nem vagyok elragadtatva 

ezektől a tengeri herkentyűktől, de mások azt mondják, hogy mindenképp ki kell 

próbálni. Hát tessék. 

Amit én is tudok ajánlani, az a másik csak náluk kapható fogás, melynek a neve 

Franceshinha. Ez két szelet toast kenyeret jelent, melyek között különböző eljárással 

készült sertéshúsokat találunk, ez beborítva sajttal és egy tojással a tetején. És végül 

mindez meglocsolva az ő jellegzetes sörszerű paradicsomos öntetükkel. Általában 

hasábburgonyával tálalják. Ezt kóstoltam, ízlett, úgyhogy mindenki próbálja ki. A hellyel 

viszont legyünk óvatosak, hiszen a minőség egyenes arányosságban változik az árral. 

A borokat illetően azt hiszem, nem szorul bíztatásra ez az ország, mindent meg kell 

ízlelni, hisz isteni boraik vannak. (Port vine, vinho verde stb.) 

Otthon is főzhetünk persze, de vigyázzunk, mi magyaroknak talán hiányozhat a tejföl, 

ami náluk nincs, és a túrórudi kedvelőinek mondanám, hogy még itthon egyék degeszre 

magukat belőle. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Összegzés 

Mindent összevetve, a rengeteg megosztott információm mellett, meg kell, hogy 

említsem nektek, mennyivel lettem több ez idő alatt. Egy ilyen félévnek két óriási előnye 

van. Az egyik, hogy remek lehetőséget nyújt az angoltudásod fejlesztésére, gyakorlására, 

a másik pedig az, hogy több tucat barátot tudsz szerezni. Ez velem sem volt másképp, 

már majdnem minden európai országból ismerek legalább egy embert. Nyílván ehhez az 

is kell, hogy légy nyitott az újdonságokra, és igenis használj ki minden percet, mert hidd 

el, nagyon gyorsan elszáll ez a néhány hónap. Egy-két emberrel már-már mondhatom, 

hogy igazi baráti kapcsolat alakult ki. A kapcsolatot tartjuk, és természetesen amint 

alkalom lesz, ellátogatunk egymás országába.  

Elmondani nem tudom, hogy mennyire boldog vagyok, hogy részt vettem ebben a 

programban, és egy percig sem bánom. A már lassan közhellyé váló mondást, miszerint 

„Ez volt életem legjobb féléve az egyetemen” kicsit furcsának véltem mindenki szájából, 

hiszen nekem mindegyik fantasztikus volt az egyetemi éveim alatt, de tényleg van benne 

valami. Mindenkit csak buzdítani tudok a jelentkezésre, hisz ilyen lehetőség tényleg csak 

ritkán adódik egy ember életében! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bármilyen kérdésed adódik, keress bátran  

jermeck@gmail.hu 

Mindenkinek élményekkel és barátokkal teli Erasmust kívánok! 
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